
Odense Fjord 

Danmarks Jægerforbund havde d. 27. oktober 2015 i Strandager Jagtforenings klubhus, sat jægerne 

omkring Odense Fjord i stævne. I den senere tid har der verseret forskellige rygter om yderligere 

jagtbegrænsninger der skulle være indgået på vegne af jægerne. Mødet var sat i stand med hjælp fra Ole 

Præstegård og Kaj Refslund.  

Næsten 70 interesserede jægere var mødt frem for at høre nærmere og ikke mindst for at give udtryk for 

en hvis forundring over hvad der var op og ned. 

Formand for Danmarks jægerforbund Trækvildtudvalg, Stige Egede og strandjagtkonsulent Niels Henrik 

Simonsen gav en meget grundig status på jagtmulighederne i Odense Fjord. De slog begge fast flere gange, 

at der ikke er sket yderligere indskrænkninger af jagten via lovgivningen eller vildtbekendtgørelsen op til 

denne jagtsæson. Endvidere blev der redegjort for evt. kommende revideringer af reservatforholdene i 

Odense Fjord. Her er det vigtig igen at fastslå at der ikke er aktuelle planer om nye ændringer fra 

Naturstyrelsen. Deres prioriteringer ligger andre steder i Danmark.  

Efterfølgende orienterede Ole Præstegård om det samlede jagttryk, herunder de årlige tællinger af fugle, 

der er foretaget af jægerne.  

Efter pausen blev der tid til debat der på mange måder illustrerede jægernes omsorg og stoltheden af at 

der er jagt i Odense Fjord.  

Konklusionen på aftenen var meget oplysende omkring jagtforholdene i Odense Fjord. Men vigtigst er det 

at få fastslået, at der ikke er behov for yderligere jagtindskrænkninger i Odense Fjord herunder frivillige 

aftaler, f.eks. med Odense Kommune. 

Refereret på vegne af alle de tilstedeværende jæger, ved Kaj Refslund hovedbestyrelsesmedlem Danmarks 

Jægerforbund 

Den 3. november 2015 


